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, y i è f l U HUna Pasqua di gioia, di amicizia e di 
commoventi incontri tra persone che non 
si vedevano da alcuni decenni; una Pasqua 
che ha voluto mettere una pietra sul doloro
so passato degli isolani; una Pasqua della ri- 
concigliazione tra coloro che vivono nella 
bella cittadina istriana e quei cittadini della 
stessa che l’anno abbandonata nei tristi 
giorni dell’esodo; una Pasqua in un certo 
senso storica, questa appena trascorsa, per 
tutti quelli che hanno a cuore la nostra cit
tadina.
Teatro dell’importante evento sono stati il 
Santuario della Visione a Strugnano e i be
llissimi campi che lo circondano, ambienti 
tradizionalmente molto cari agli isolani. Il 
giorno era il lunedi dell' Angelo (204.1992). 
La festa, promossa dall’Associazione Isola 
Nostra di Trieste in collaborazione con la 
Comunità’ degli italiani di Isola, e’ iniziata 
con la Messa celebrata nel Santuario di 
Strugnano dal giovane don Renato Cre- 
paldi, alla quale ha partecipato il Coro 
misto ”Halietum” della Comunità’ degli ita
liani di Isola, diretto dal maestro triestino 
Claudio Strudthoff. Troppo piccola per 
l’occasione la rinnovata chiesa di 
Strugnano. Molti degli intervenuti, infatti, 
hanno dovuto seguire la celebrazione 
dall’esterno. Dai discorsi di rito pronuncia

ti dai rappresentanti delle due comunità’ e’ 
emersa la volontà’ di collaborazione tra le 
stesse, finalizzandola al recupero degli usi e 
costumi della ” famiglia isolana”. Il primo ap
puntamento in tal senso e’ già’ stato fissato. 
Si tratta della celebrazione di San Mauro, pa
trono di Isola d’Istria (20.11.).
Dopo la parte ufficiale, e' seguita una festa 
campestre a base di uova, pinze, baccala’ e 
buoni bicchieri di vino isolano. E’ finita, 
come era facilmente prevedibile, a ”tarai/ucci 
e vino”.

Gian fan co Siljan

še 60 d n i
do EVrOpe

E u ro pe

Svetovno prvenstvo jadrnic razreda Ev
ropa je pred vrati. Športno turistični 
dogodek leta in desetletja je velika pri
ložnost za turistično in siceršnjo pro
mocijo Izole. Da le ne bi minil tako 
neopazno kot pred dnevi končano Sre
dozemsko prvenstvo jadrnic istega 
razreda.

Čeprav smo se v uredništvu, siti pripomb enih, da smo ZA in drugih, da smo PRO-1 Vse to čakanje pa I t  meji na neo- 
TI gradnji izolske marine dogovorili, da se bomo odrekli ponavljanju naših načelnih kusno šalo, ki Zal postaja resnič- 
stališč, pa je dobro vedeti, da je medijska vojna naredila svoje in da so to vojno dobro nost. Za peščico denarja naj bi 
izkoristili vsi tisti, ki si še prizadevajo, da bi prišli z najmanjšim vložkom do velike-1 nekdanji vodilni in vodstveni de-
ga družbenega kapitala. Za kaj gre? 
Medtem, ko je pozornost izolske 
javnosti usmerjena proti m arini, pa 
propadajoča izolska industrija (Me- 
hano, 2.oktober, Ferrotehna) išče 
novega lastnika. Seveda predvsem 
takšnega, ki bi z nakupom stečajnih 
bolnikov odprl nove možnosti za 
nemoteno poslovanje. In če so v 
Mchanu še pred mesecem razmišl
jali, da bodo iztržili kar 35 miljo-

TOvarne kradejo,
mar NE!

lavci ter nekateri upniki priš
li do lastnega podjetja in v 
njem kraljevali po novih pra
vilih igre. Kaj to pomeni, pa 
bodo prej ali slej občutili vsi, 
ki zaenkrat še združujejo 
delo v teh podjetjih. Zal jim  
niti mi (bilo bi lepo, če bi 
lahko) ne moremo veliko po
magati.
Saj res. Vsak čas bomo

nov DEM in si na ta način zagotovili nekaj denarja tudi za razvoj, so lahko kasneje I praznovali 1. maj, mednarodni
ugotavljali, da kupca niti za 10 miljonov DEM ni in da bo cena podjetju še padla. Po
dobno se dogaja tudi v 2. oktobru in v Ferrotehni in vse kaže, da bodo omenjena 
izolska podjetja še dolgo čakala na tistega, ki bo ponudil čimmanj in vendar dovoli, 
^ —— mm— mh m m  da jih lahko odkupil.

praznik dela. Osrednja obalna 
sindikalna fešta bo (kako simbolič- 

|no) v Izoli.
Vlado Ostrouška



To je Vaša rubrika, spoštovani bralci in pisci. V njej 
objavljamo pisma, ki jih pošiljate na naš naslov z željo, da 
jih objavimo, saj bi z njimi radi povedali someščanom to in 
ono. Pisem je kar veliko, zato Vas prosimo, da spoštujete 
sklepe časopisnega sveta, ki je sklenil, da objavljamo le 
pisma dolga do 40 tipkanih vrstic in tista, ki so podpisana 
ter opremljena z Vašim naslovom. Pisem ne predelujemo, 
dovoljeni so le pripisi uredništva, poleg tega pa jih tudi delno 
lektorsko bdelamo. Hvala za dosedanje sodelovanje.
Pisma še naprej pošiljajte na naslov:

MANDRAC, Veliki trg 1, 66310 Izola s pripisom PTT NOT 
DEAD ali le "Pism a bralcev”. Lahko pa jih tudi prinesete na 
uredništvo, saj smo tam  bolj ali manj od zore do mraka.

KDO JE KDO IN KAJ JE  KAJ ?
Zdrava polemika o demokratični družbi je na 
nek naCin tudi gibalo napredka v razvoju druž
be. S tem  seveda m islim  na polemiko, v kateri 
udeleženci operirajo s toCnimi in popolnimi in
formacijami ter jasnim i In razumljivimi sta
lišči. lakoim enovani odgovor Izvršnega sveta 
SkupSCine občine Izola m inistru  JazbinSku pa 
vsebuje toliko zmede in protislovij, da se mora 
bralec resno zamisliti nad vsem skupaj. Spraču-

f‘ :m se, ali se avtorji odgovora sploh zavedajo, 
aj so napisali? V odgovoru bralec pričakuje a r

gum entirane odgovore na naslednje ministrove 
izjave:
1. Marinvest je zasebna firm a, ki je prišla do 
naravnega bogatstva brez natečaja; 2. Isk a ln a  
struktura je postopek speljala m im o zakona, 
izvrSna oblast se je  napletla z zasebnimi in
vestitorji; 3. Morski in kopenski del m arine sta 
popolnoma neuravnovešena; 4. Sodim, da se bo 
treba na m iru  vsesti z  vsemi akterji in se pogo
voriti, kako naprg.
K 1.) Razlogi za nestrinjanje IS z m inistrstvom  
so opredeljeni v prvi in drugi toCki odgovora. 
IzcrSni svet se o statusu podjetja MARINVEST 
razpise zelo na Široko, Čeprav je  to vprašanje 
pri tej stvari povsem nepom em bna Tega, kar bi 
bilo pomembno, Ce se tovrstnega vprašanja Ze 
dotikamo, pa v odgovoru n i  Pravimo, da si Želi
m o v Evropo?! No, p  poglejmo! Kadar se tam 
Zeli neko podjetje, ki da kaj nase in ki v resni
ci tudi nekaj pom eni, predstaviti, praviloma na
vede to v naslednji obliki: sm o podjetje XY, s ta
ksno ali drugaCno odgovornostjo (omejeno, neo
mejeno, delniška sruZba itd.), z osnovnim kapi
talom toliko in toliko, taksno in taksno organi- 
ziranjostjo, strukturo in Številom zaposlenih, ta
ksnim  in .taksn im  poslovnih uspehom zadnjih 
nekaj l e t 'e  bi se namreC "v Evropi” pojavilo 
podjetje, ki bi se npc predstavilo kot firm a JUS, 
družba z om geno odgovornostjo (d.aa),. z 
ustanovitvenim kapitalom 40 DEM (beri Štiri
deset nem ških m ark, kar kot m inim um  predpi
suje naSa zakonodaja, seveda v tolarski protiv
rednosti), za katero ustanovitelji jam čijo oo viši
ne svojega vložka, s povprečno petim i 15) za
poslenimi, ki namerava investirati v naslednjih 
petih letih v program, vreden pribliz.no dvanajst 
milijonov am eriških dolarjev, bi se povprečni 
poslovneži spraševali, kdo si je  privoSCil tako 
Sala Kaj pa pri nas? Kako se nam  torej 
predstavlja investitor; ki m u IS stoji ob strani? 
Drugi del m inistrove izjave tč. 1 (problem na
teCaja) se bolj navezuje na izjavo pod tč. 2 (post
opki m im o zakona), zato poglejmo, kakšen od
govor za to nam  posreduje IST 
K 2.) Osnovno vprašanje se nanaSa na last
ništvo kom unalno neopremljenega zemljiSCa, 
predvidenega za izgradnjo m arin a  Kot lahko iz 
odgovora IS sklepamo, je občina najprej skleni
la (v skladu s sploSno prakso) z investitorjem po
godbo, po kateri je  MARINVEST dobil 
zemljišče brez nateCaja (torej v nasprotju z  za
konom), po intervenciji neke "Toplakove kom i
sije” pa je pogodbo spremenil v taksno obliko, 
da postaja MARINVEST neke vrste "začasni

lastnik”, izključno za izvedbo komunalne 
opremljenosti, ne pa za izgradnjo MARINE! O 
katerm  projektu danes pravzaprav teCe beseda? 
Tudi "začasni lastnik” je MARINVEST postal 
brez natečaja (torej v nasprotju z zakonom), Ce 
pa se ie polotil kot investitor gradnje objektov, 
namenjenih m arini, ne da bi pri tem  bil last
nik zemljiSCa za ta namen, se temu reče črna 
gradnja, k a r  je spet v nasprotju z  zakonom. 
Kaj drugega Zal iz odgovora IS ni moZno 
razbrati Res lepa kvalifikacija za občino (beri: 
občinske organe), ki namesto zakonov upo
rabljajo neko sploSno prakso pri sklepanju po
godb o prenosu lastništva.
K 3.) Trditev, da sta morski in kopenski del 
m anne  neusklajena (kar je  za tiste srečneže 
ale nesreCneZe,, ki na in ob tem obmoCju Živi
mo, seveda bistvenega pomena), IS odločno 
zavrača, vendar se v odgovoru oa tega vprašan
ja ogradi
K 4.) Izjavo ministra, da se bo treba z. vsemi 
akterji na m iru  vsesti in se pogovoriti, kako 
naprej, IS tudi odloCno zavrača in jo v paketu 
z  ostalimi ocenjuje kot za m inistra nepri
m ern a
Toliko o trditvah ministra Jazbin.ška in vsebini 
odgovorov IS, nanašajočih se nanje 
Izgradnja m arine v Izoli je vsekakor pom em 
ben predvsem pa za naSe razm ere v vseh 
pogledih strahotno zahteven projekt, ob kate
rem ne bi smele biti prisotne primitivne poli
tične ig re  Kje so torej vzroki za reakcijo okol
ja, ki se pojavljajo kot glavna ovira? Najprej in 
predvsem! Projekt izgradnje m arine v Izoli Se 
vedno nosi vsa obeležja velikih političnih pro
jektov polpreteklega obdobja. Ideja se je rojeva
la v zaprtih krogih, večina ljudi se zaradi nepo
polnih in nejasnih informacij v resnici Se danes 
ne zaveda ne vsebine in ne pomena prolekta. 
Razprave o njem so predvsem politične in ne 
strokovne. Ljudi je jireprosto strah in to je pov
sem upravičeno, saj so prav megalomanski p o 
litični projekti pripeljali tudi Izolo do tega, kar 
v svojem odgovoru opisuje IS: 26% stopnjo 
brezposelnosti, najslabso infrastrukturo na 
obali, pa še katastrofalno strokovnostno 
strukturo prebivalstva, ki kot taka ni sposobna 
kreirati lastnega preživetja pod današnjimi po

goji Ta strah lahko investitor prebrodi le s kva
litetnim in popolnim informiranjem in izm en
javo mnenj. Cimprej - tembolje! Predvsem pa, 
Ce kdo, bi se tega morali zavedati predvsem 
politiki. Objavljen odgovor IS po mojem m nen
ju  ne ustreza temu namenu.

Mitja Podgornik F  Bidovca 7 Izola

najosnovnejših stroškov. S tem  bi zam rlo veC 
kot 30 letno delo Rokometnega kluba. Za na
daljevanje aktivnosti potrebujemo finančna 
sredstva za jiokrivanje osnovnih stroškov in v 
kolikor občina Izola ne bo pristopila k rešitvi 
finančnega problema kluba do 10. aprila 1992 
bomo primorani prekiniti z  vsemi aktivnostmi 
kluba, vključno s tekmovanji. Naj opozorimo 
na to, da v klubu deluje osem ekip, v katerih je 
vključeno več kot 250 otrok (pionirjev, m ladin
cev).
Prepričani smo, da na občini razum ete po
membnost tega problema, zato od vas pričaku
jem o pravočasno in pozitivno ukrepanje

Upravni odbor RK Izola
PRIPIS:
Pismo je prišlo v uredništvo ravno ob izidu 
prejšnje številke, do objave pa so rokometaši in 
občina le sedli in se nekaj dogovorili Seveda 
pa vse njihove teZave Se zdaleč niso rešene.

TEŽAVE RK IZOLA
Upravni odbor Rokometnega kluba Izola se je 
sestal na izredni seji dne 5.aprila in zavzel 
naslednje stališče:
Kljub dosedanjemu prizadevanju novega 
vodstva k lube ki deluje od julija 1991, nismo 
dosegli Zelenih finančnih rezultatov in smo 
prišli do finančnega kolajisa, zato vas opozarja
mo, da smo primoram  končati z  našo ak
tivnostjo, ker nism o več sposobni poravnavati

OTROCI v PROMETU
Otroci so največ kar imamo. Ali se kdaj vpraa- 
m o koliko je varen svet v katerem odraščajo, 
koliko nevarnosti je v njihovem najblizjem
o k o lju ?  P r o b le m  o t r o f lk ih  n e « o d  j c  t.vr
predvsem v civiliziranih deželah. Ker je njiho
vi zdravstveni službi uspelo sm rtnost in obo
levnost otrok za nekaterim i pogostimi bolezni
mi izrazito zniz.ati, sta obolevnost in sm rtnost 
zaradi nezgod razm erom a še posebg visoki. 
Poglavitni vzrok nezgod je današnji prom et 
esto se dogaja, da starši povsem nenam erno 
ravnajo s svojimi otroki, kot bi bili igrače Ti
pična situacija: malček med voZnjo sedi v na
ročju odraslega, ali pa se celo prosto giblje po 
avtu, kar je seveda sm rtno nevarno tako za 
otroka kot za voznika. Cigar pozornost otrok 
privablja. V dobri veri da je to dobro za otroka, 
ga pustijo nepripetega, češ saj bo bolj m iren, 
če se bo sam igral in ga ne bodo utesnjevali 
varnostni pasovi. Drugi spet otroka nepravilno 
pripnejo in priče sm o lahko sm rtonosnim  
posledicam. Pri trčenju vozil dobijo mala te
lesca hude poškodbe, ki so pogosto sm rtn e  
Tudi pri nas je bilanca tragična, osupljivo pa 
je, da na tem  področju nihče ne ukrepa. 
Kakšen avtomobilski prevoz je najvarnejši za 
otroka?
Ugotovljeno je, da je bilo z varnostnim i pasovi 
za večje otroke in s sodobnimi, jaritijenimi 
ležišči za m ajhne otroke in dojenčke mogoče 
kar pri 80% otrok preprečiti sm rt ali trajno in
validnost Uporaba sprednjega sedeZa za prevoz 
otroka je prepovedana in to zahteva tudi Sve
tovna zdravstvena organizacija (1977.IX se pa 
ta ukrep ne izvaja dosledno.
Za m ajhne otroke do štiri leta strokovnjaki pri
poročajo posebne sedeZe, pritrjene na 
naslonjalo v zadnjem delu avtomobila.
Najhujše se greši pri prevozu dojenčkov. V 
avtomobilu lahko pogosto vidimo matere, ki 
drZe dojenčka v n a ro č ja  pri nas ponavadi upo
rabljajo prenosno torbo, prikrojeno kot dojenč
kovo ležišče in običajno nameščeno na 
zadnjem sedeZa Prav takšno ležišče pa je zelo 
nevarno, kajti ob trčenju dojenček v loku zleti 
iz ležišča.

Naslov v uredništvu

V uredništvo smo prejeli tudi dopis Zdravka 
Vatovca iz Kopra, ki je napisal nekaj svojih 
pogledov na gradnjo izolske m arine  Pismo je 
bilo vsebinsko zanimivo in bi ga rade volje 
objavili, vendar je avtor izrazil Zeljo, da bi ga 
honorirali Ker v uredništvu še nobenemu 
avtorju nismo izplačali nobenega honorarja je 
časopisni svet na svoji seji dne 2L4. sklenil, da 
tudi v tem  prim eru ne bomo naredili izjeme 
Avtorju se zahvaljujemo in mu pismo 
vračamo.
Hkrati ponovno opozarjamo vse pisce naj 
upoštevajo omejitev dolžine pisem na 40 vrstic, saj 
nas sicer postavljajo v poloZaj, da maram o 
vsebinsko zanimiva pisma zavračati zaradi tako 
banalnega razlog«. Uredništvo

Nekateri nam  očitajo, da je ta rubrika brez 
prave teZe saj, da je izolsko ribištvo itak 
izum rla  Seveda še zdaleč ni tako, saj je vreme 
zanim alo ribiče tudi takrat, ko so bile največje 
ladje dolge vsega šest metrov.
Za ta mesec si tako velja zapomniti naslednje:
2. maja ob 18 uri in 45 m inut bo MLAJ. To je 
čas, ko je mesec m ed soncem in zem lja  Mesec 
vzhaja zjutraj skupaj s soncem in zahaja zvečer; 
zato ponoči ni m esečine 
Prvi krajec bo 9. maja, polna luna pa 16. maja 
ob 17 uri in 4 m inu te
Začetek večernega m raka bo 20 maja, konec 
jutranjega m raka pa v nedeljo 10. maja.
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Ribe na suho
Kaj se pravzaprav dogaja s slovenskimi ribici? Če je soditi po zavzetosti politič
nih strank (občinskih in državnih) nič posebnega. To, da so ostali brez njive na 
kateri so doslej ustvarjali dohodek je dejstvo, ki ga ni moC zanikati. Še najbolje 
so se izvlekli ribici Delamarisa, ki paC lovijo na odprtem morju, pa tudi spora
zum  s Hrvaško bo do ulova plave ribe bistveno manj rigorozen kot do ulova 
bele ribe Scvda ne bo zastonj, saj predlog sporazuma govori o 300 tisoC DEM, 
ki bi jih norala Slovenija placati Hrvaški za ulov v njenih vodah. V Delamarisu 
so prepričani, da bi morala ta strošek placati država, saj gre za meddržavni spo
razum, toda po dosedanjih izkušnjah sodeC, se na državo (vsaj v prim eru ribišt
va) ne gre prcveC zanašati.
Bela riba pa je "pridelek” od katerega so v glavnem živeli zasebni ribici, med 
katerimi je marsikdo s težkimi krediti kupil ladjo in potrebno opremo. Zdaj so 
ladje privezane ob pomol in v mandraCu, ribici pa v gostilnah in nekakšnih zbo
rovanjih v glavnem govorijo sami sebi in podobno misleCim. Občinska oblast se 
za njihove težave ne zmeni kdo ve koliko (Čeprav jih podpira v težnjah za 
razrešitev zapleta), to pa je morda tudi posledica dejstva, da se ribici v preteklosti 
niso kdo ve koliko zanimali za državo (vprašajte na davCni upravi).
Skratka, nekateri ribici so v preteklosti živeli kar dobro, zato se zdaj težko spri
jaznijo z mislijo, da so ti Casi dokonCno minili. Tudi gostinci, ki so vsa ta leta 
kupovali ribe pri njih že išCejo nove dobavitelje, rezultat pa je seveda vse dražja 
riba na gostinskih cenikih. Sploh pa v lokalih v glavnem že naroCamo uvoženo 
ribo in mehkužce, nekateri moCnejši gostinci pa razmišljajo celo o lastnem uvo
zu ribe iz Španije. To seveda ni niC posebnega, saj npr. Avstrijci dnevno uvažajo 
svežo ribo z Norveške. Razlika je le v tem, da Avstrija nim a morja.
In kaj zdaj? Ostaja predvsem problem zasebnih ribiCev in njihovih družin. Libe
ralni demokrati so na zadnji seji občinske skupščine predlagali, da se tistim, ki 
nimajo nobenega drugega dohodka, zagotovi vsaj minim alno nadomestilo in 
dva zbora sta predlog podprla. Vendar pa prave rešitve ne bo, dokler se ribiči ne 
bodo dovolj organizirali in uveljavili svoje interese na občinski in državni ravni. 
Do takrat pa niti jokanje ne bo veliko pomagalo.

Drago Mislej

m u m m m

Izola je dobila politično stranko o kateri se je veliko govorilo že nekaj Casa na 
zelo različnih krajih in v zelo različnih okoljih. Šli smo po sledi prvih 
informacij in izvedeli le to, da se bo stranka imenovala Lista za Izolo, da še ni 
dokonCno registrirana in da med njenimi ustanovitelji v glavnem ni doslej 
strankarsko organiziranih obCanov. Seveda nismo izvedeli niC konkretnega o 
programu te stranke, vendar ga je moč razbrati iz samega imena stranke. 
Njena usmeritev naj bi bila vsekakor bolj leva kot desna.

Na ta naCin želimo tudi odgovoriti tistim, ki so namigovali, da je ustanovitelj 
stranke uredništvo MandraCa. V uredništvu smo se že zdavnaj dogovorili, da 
bomo delovali izven, nad ali podstrankarsko, do političnih strank pa skušamo 
imeti enakopraven odnos. To je odnos, ki ga Dalmatinci utemeljujejo z 
rekom:”Hvali more, drž’ se kraja!”

”Siamo in una botte di cappucci 
acidi” o come si suol dire per le 
nostre contrade ”siamo in una 
gabbia di volatili per diabetici”. 
Lo abbiamo capito il giorno in cui 
Isola e’ stata onorata della presen
za in toto del ministro dell’am
biente, Miha Jazbin lek, per una 
nuova puntata della telenovella 
”Marina s i’, Marina no.” Quel ug
gioso pomeriggio alcune compar
se, tutte isolane, abbandonarono il 
”sct” perche’ indisposte. La causa 
dell’ indisposizione? Noia accom
pagnata da sete solenne.
Una volta usciti da ”Cinecittà’” 
(leggi sala dell’Assemblea) per 
imboccare la via che porta da 
”Fredi” s’imbattono nella sempre 
presente, indifesa, nonche’ mai 
dissetata Celestina Diotela- 
mandibona. L ’allegra compagnia 
intavola subito un dibattito estre
mamente costruttivo. Tra un 
bicchiere e un boccale si giunge 
anche alle conclusioni. Cosa rara 
di questi tempi. Segue una 
dichiarazione sbalorditiva. Ce
lestina si presenterà’ alle prossime 
elezioni amministrative sulla lista 
”Frutta e verdura”. Simbolo: ”ba
nana con cerniera” (dichiarazione 
di trasparenza) e ”testa di aglio” 
(volontà’ di allontanare tutto il 
marciume). Sulla stessa lista ver
ranno a trovarsi pure: Talimi Ba
nana, Gus Testadeaio, Mario Kiwi, 
Miro Anguria, Adi Magnabroccoli, 
Mario Cacciacanguri e Mimmo 
Ligamanighe. E non parliamo 
delle riserve. Queste, infatti, for
mano una lista lunga fino a 
Strugnano.
Spicca in questa l ’estrcmoo- 
rientale, isolano di adozione, 
A-Mi-Ti-Me-Lo-Disi. Concludia
mo, augurandoci di esprimere 
l ’auspicio di tutti gli isolani e non, 
con il recitare quel detto ”patoco” 
molto diffuso per le nostre contra
de: FUSSE CHE FUSSE LA 
VOLTA BONA!

Con profonda stima
Gianfranco Siljan

PRIHAJA POLETJE !
Ste že razmislili, kako boste obvarovali 
poslovne prostore, stanovanja, teraso ali 
avtomobil pred vročino in žarCenjem. 
Toplotno, ultraviolično zaščito in druge 

vrste ugodja zagotavljajo zaščitne ameriške 
folije, ki jih brezplačno montiramo in 
zraven dodamo še 5 letno garancijo. 

Pokličite nas !
Tel. 63-350 / Fax. 61-889



IZOLA-MESTO Z NASMEHOM
Takšen je slogan turistično promo
cijske akcije, ki jp začenjamo v sode
lovanju z vsemi pom em bnim i tu 
rističnim i organizacijami in 
občinsko vlado. Cilj akcije je mobili
zacija vseh turističnih, trgovskih, 
kulturniških, športnih, upravnih itd. 
dejavnikov za Cimboljše priprave na 
turistično sezono. Natisnili smo 2e 
prospektno mapo (oblikoval jo je 
akaa. kipar Erik Lovko), zdaj pa so 
na vrsti konkretne upravne pobude 
(parkirišča, prometni režim , urnik 
lokalov ita.) ter spominki, majice, 
razglednice in poaobne malenkosti 
brez katerih v turizm u enostavno ne 
gre.

MARIKA in BOGDAN ORLIČ
Nakupovanje v našem novem mini marketu 
je prijetno, pa ne le zaradi prijaznega okolja 
Savrinskega gričevja ampak tudi zaradi boga
te ponudbe in primernih cen.
Dvakrat mesečno imamo dodatne izvode 

M INI M ARKET Mandrača za tiste, ki ga morda niste dobili 
_  na dom.

JAGODA ODPRTO VSAK DAN
7.30 - 12.00 in 14.30 - 19.00 

Korte (pri Soli) NEDELJA
7.30 -12.00

ATARI PORTOFOLIO 
David močan kot Goliat 
Za hranjenje vseh vrst poslovnih po
datkov, izdelava ponudb in kalkulacij 
(Lotus 123), izpis naslovov s
tiskalnikom

Star I C 70 
Skupaj samo 950 DEM 

PORTOFOLIO deluje samostojno,
lahko pa ga priključite na vsak 
PC kompatibilni računalnik. 
Demonstriramo delovanje ročnega 
tiskalnika
________DIGITAL WRITER________

ČEPENJE v kotu 
OKROGle MIZE

PETki ZA TURizem
Pri predsedniku izvršnega sveta je naj bi vseh 14 dni po posameznih de- 
zaCel delovati nekakšen neformalni lih Izole potekale manjše kulturne in 
odbor za turizem , ki se zaenkrat zabavne prireditve. Obeta se nekaj za- 
ukvaija predvsem s promocijo Izole ob nimivih natopov (rolkarji, mountain 
bližnjem svetovnem prvenstvu, bikerji, hodci po žerjavici itd.) pa tudi 
Okvirni predlog predvideva organizi- resnejše zadeve, kot so folklorni in 
ranje uveane in zakljuCne prireditve na drugi nastopi domačih skupin in 
Velikem trgu (mandrač), medtem ko gostov iz soseščine.

MISANA d.o.o.
IZOLA

Tel.066/61-570

(VO)Ali slab obisk Izolanov na okrogli 
mizi o prihodnosti izolskega turizma 
nepoveduje, da zanimanje za to dejavnost v 
turistično razvijajnče.m me.stu plahni? 
Pričakovanja turističnega društva, da se 
bodo v razmišljanja o novem organiziranju 
praznika pomladi in ribiškega praznika 
vključili vsi tisti, ki ga zelo radi kritizirajo- 
in teh ni malo- se niso obnesla. To pa pred 
letošnjo sezono ne pomeni niC drugega kot 
ponovitev istih scenarijev, ki jih je (to vedo 
tudi organizatorji) Cas že povozil. Namesto 
konkretnosti smo redki udeleženci lahko 
poslušali kaj vse bo treba narediti, da bodo 
tudi v Izoli cvetele rožice, ki naj bi jih 
zasadili in tudi negovali turistični delavci 
ali vsi tisti, kiželijo dostojno živeti od 
turizma. Seveda šele potem, ko nam bo 
jasno, kako in s Cim naj bi se uveljavili na 
svetovnem trgu turističnega povpraševanja. 
To pot naj bi odkrila študija, brez katere bi 
bilo iskanje novih rešitev že danes obsojeno 
na neuspeh.
Ali bomo v Izoli le prišli do enotnih 
izhodišč za turistično delovanje je seveda 
odvisno predvsem od denarja, ki ga v 
bankrotiranem turizmu ni. Šele potem se 
bo moC pogovarjati o namestitvi 
profesionalnega tajnika ali, po novem, 
poslovnega sekretarja turističnega društva, 
ki naj bi združil vse niti tukajšnjega 
turizma. Ni skrivnost, da se v Izoli že 
pripravljamo na razpis tega delovnega 
mesta. Morda tudi zato, da bi čimprej 
povezali vse tisto, kar se povezati da in kar 
še pred leti v turizmu ni bilo mogoCe. V 
težkih Časih je paC skupen nastop mnogo 
manj boleC.

majhno parkirišče
(VO) Velikonočni prazniki so po slabih napovedih presenetili tudi izolske tu 
ristične delavce. Pomanjkanje parkirnih prostorov smo najbolje občutili do- 
maCini, saj se je promet ob izolski ”rivi” pomikal po polževo. Avtomobili, pre
težno italijanskih gostov, so bili parkirani povsod tam, kjer ne bi smeli biti. Pa 
se ob to ni nihCe spotikal, vsaj izolski policaji ne. Ti ob drugaCnih priložnostih 
kaj radi delijo opozorilne listke, ki ne pomenijo niC drugega kot piacilo kazni. 
Vse kaže, da smo letošnji slogan "Izola mesto z nasm ehom ” vzeli resno. 
Nekoliko manj nasmehov je bilo opaziti na obrazih italijanskih turistov po
tem, ko so si v nekaterih izolskih gostinskih lokalih potešili lakoto in žejo. Kot 
so pripovedovali, si je Izola, pa tudi Slovenija, naredila kaj slabo reklamo. Pa 
ne zaradi naše neprijaznosti. Tudi na postrežbo ni bilo pripomb, kljub temu, da 
so ponekod Čakali tudi po dve debeli uri, da so prišli na vrsto.
Bolj kot to, so jih motile zelo različne cene jedi, predvsem rib. In za nameček 
so v nekaterih gostinskih objektih znali kar m očno zaokrožiti ceno, seveda 
navzgor.
Nekateri so zatrjevali, da gre pravzaprav za javno krajo. Da je temu tako, so se 
lahko prepričali šele po prespani noCi, ko so plaCevali noCnino in bili moCno 
presenečeni, da so za hotelske storitve (prenoCišCe in zajtrk) plaCali veliko 
manj kot za boljše kosilo v eni izmed izolskih restavracij. Še bolj jih je motilo 
različno vrednotenje lir, s katerimi so v glavnem plaCevali te dni.
Takšno ravnanje se bo izolskemu turizm u nedvomno maščevalo. Letošnji slo
gan ”lzola mesto z nasm ehom ” pa počasi izgublja pravi pomen in, Ce bomo 
nadaljevali po tej poti, lahko na koncu ostane samo še kisel nasmeh. Razm išl
janja nekaterih gostincev, da bodo ob velikem obisku takoj obogateli, so nam- 
reC stvar preteklosti.



nami
Izvršni svet Skupščine občine Izola 
se v imenu občine Izola zahvaljuje 
vsem občanom, društvom,
podjetjem  in zasebnikom za izkaza
no pom oč, k i so jo  in jo  še nudijo 
razseljenim osebam - beguncem s 
sosednje države Republike Hrvaške.

Predsednik IS: 
Jože Černelič

Komaj se je predsednik izvršnega sve
ta uspel zahvaliti za pomoč v prim eru 
hrvaških beguncev, Ze nas je doletel 
nov begunski val. Tokrat je pljusnil z 
novega vojnega Žarišča - iz BIH. Pri
hajajo na različne načine, organizira
no in neorganizirano, k sorodnikom 
in kar tako, vsi pa v strahu pred gro
zotami vojne in z vsem svojim bogast
vom v nekaj potovalkah. Koliko na
tanko jih je je težko reči, verjetno pa 
več kot 100, saj se vsi ne javljajo 
zbirnemu centru v prostorih Rdečega 
kriza. Tistim , ki se tam  javijo pom a
gajo, kolikor se pomagati da, vendar 
jim  Ze zmanjkuje hrane in seveda de
narja, medtem ko z oblekami ni težav.

S sprejemnega centra smo dobili še 
namig, da gre v tem drugem be
gunskem valu za ljudi, ki prihajajo iz 
povsem drugačnega okolja kot smo ga 
sicer vajeni. To pomeni, da je naše 
okolje njim ravno tako tuje, kot so 
nam  tuje njihove navade in obnašanje. 
Zato pozivamo na strpnost in razu
mevanje teh ljudi v stiski, hkrati pa na 
previdnost, saj se za begunce izdajajo 
tudi takšni, ki vojne niti na TV niso 
videli.
V izoli nim am o posebnega zbirnega 
kampa, zato so begunci v glavnem pri 
sorodnikih ali znancih, nekateri pa so 
si morali privoščiti tudi zasebne sobe. 
Tiste, ki so šli v te vrste "posel” pozi 
varno, naj bodo racionalni in pošteni 
pri zaračunavanju prenočišč, saj neka 
teri primeri iz prvega begunskega 
vala kažejo, da smo bili tudi priče 
vojnemu dobičkarstvu.

acaran

Prvi, z  drogo zasvojen fant, se je  v portoroškem župnišču oglasil pred 10. 
meseci. Prosil je  pomoči, vendar m u župnik Franc Prelc ni znal pomagati, 
zdaj ta isti fant, Simon, že deveti mesec ž iv i v Italiji, v eni številnih skupnosti 
za zdravljenje narkomanov.
za Sim onom  so začeli k župniku prelcu prihajati novi fantje in dekleta, vsi 
domačini z  Obale, njihovi obupani starši, sorodniki. V  Kopru, Izoli in Piranu 
naj bi bilo dnevno na igli več kot 500 mladih - pom eni torej, da uživajo trdo 
drogo. To pa je  le vrh ledene gore, ki se dviga na površje, pravijo poznavalci, 
župnišče v Portorožu pa je  za vse zdaj že premajhno.
Ponudba italijanskega duhovnika don Pietra Gelminija, ustanovitelja 160 komun  
za zdravljenje odvisnežev od drog po vsej Italiji in v zadnjem času tudi 
marsikje po svetu (Moskva, Bolivija, Tajska...) je  presenetila vse. Don Pietro je  
ponudil 100 milijonov lir in strokovne delavce - terapevte, k i bi postavili na 
noge prvo tovrstno skupnost v mladi slovenski državi. Poznavalci sicer z  grozo 
opozarjajo, da bi jih  takoj potrebovali vsaj 20. Toda, kot kaže ne bomo uspeli 
niti s prvo.
Ustanovili naj bi jo  na Krogu, 
v nekdanjem samostanu nad 
Sečovljami z  več kot 1500 let 
staro zgodovino. A kaj, ko 
imajo domačini s Krogom  
drugačne načrte. Namenili naj 
bi ga dobičkanosnemu in za 
družbo neškodljivemu 
visokemu turizmu, morda 
ponujeni genetski banki ali 
vsaj mcditacijskemu centru.
Ne pa narkomanom, norcem  
ali drugim bolnikom, za katere 
so izvedeli šele iz časopisa in 
radija. Mamil se bojijo! Skrbi 
jih, da bi z  bližino skupnosti 
za zdravljenje narkomanov ne
izpostavljali svojih otrok morebitnim preprodajalcem drog in vsemu, kar to 
kugo spremlja.
Nič pa nimajo proti družbeni skrbi za odvisneže vseh vrst, mamil, alkohola, 
vendar ne pri njih, ne na Krogu. Prepričani so, da so primernejše lokacije 
drugje v Sloveniji.
Čas pa teče - do 5. maja je  na voljo italijanska pom oč, sicer jo  bodo namenili 
drugam, kjer jo  bodo sprejeli z  odprtim i rokami.
Sicer pa je  v italijanskih komunah zdaj 10 Slovencev, 5  od teh z  Obale. Izbrali 
so zdravljenje v skupnosti, kjer ostajajo od 30 pa do 45 mesecev- ozdravljene 
odpuščajo le enkrat letno, za božič. To so mladi ljudje, k i  so sposobni živeti 
brez mamil, brez vina in kave, z  desetimi cigaretami in eno uro televizijskega 
sporeda na dan. Med registriranimi narkomani v Italiji je  1800 seropozitivnih, 
400 od teh bo letos umrlo.
Realnost zahodne sosede pa nam ne more do živega. Še daleč sm o za njimi. 
Toda žal le v oblikah družbene pom oči. Istega zla im am o tudi v Sloveniji in na 
Obali veliko, preveč, a kaj, ko si pred njim še nevedno zatiskamo oči.
In, ko sm o letošnje prvo ponovno praznovanje Velike noči pospremili z  obilico 
pirhov, šunk, potic in pinc, so sosedje v Italiji udejanili ta največji krščanski 
praznik v svojevrstni dobrodelni manifestaciji ”72 ur za življenje”. Na 
maratonski prireditvi so se zvrstili številni nastopajoči, posebno vsebinsko 
vrednost pa so prispevala neposredna oglašanja iz najrazličnejših centrov, kjer 
so družbeni marginalci: ostareli, bolni otroci, z  A ID Som  okuženi bolniki in 
zlasti narkomani znova zaživeli človeka vredno življenje!

Mirjam Muženič

T

ZK O  IZOLA organizira Z A Č E T N I TEČAJ LATINSKO AM ERIŠKIH  PLESOV
(samba, rumba, cha cha cha, jive) za odrasle. 

Razgibajte svoj sivi vsakdan in nas pokličite na telefonsko številko 61-513 vsak
delavnik od 8-14 ure. Ne bo Vam žal!

ELtXN
ODPRLI SMO NOVO, BOGATO
z a l o ž e n o  Šp o r t n o
PRODAJALNO, TURISTIČNO 
ŠPORTNO AGENCIJO IN  SERVIS 
ŠPORTNE OPREME.
V staro mesto bomo vrnili 
tekmovalni duh in 
zadovoljstva, Id jih 
nudijo le šport in 
avanture.
Veliki trg 6
Tel./Fax. 65-650
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Projektiranje, svetovanje in inženiring d.o.o.
Koper, Čevljarska ulica 22 /a 

Tel./Fax. 066/22-687

Z  DOLGOLETNIMI IZKUŠNJAMI NA 
PODROČJU PROJEKTIRANJA IZDELUJEMO 

TEHNIČNO DOKUMENTACIJO ZA:

STANOVANJSKE ZGRADBE  
JAVNE ZGRADBE  

ADAPTACIJE 
SANACIJO STARIH MESTNIH JEDER 

OPREMO LOKALOV (TRGOVINE,GOSTINSKI LOKALI) 
SVETUJEMO PRI NAKUPU IN  PRODAJI STANOVANJ 

INDIVIDUALNE HIŠE 
IZDELUJEMO NAČRTE ETAŽNE LASTNINE

PRIPOROČAMO SE IN  VLJUDNO VABIMO V NAŠ ATELJE, 
KJER SMO VAM VEDNO NA RAZPOLAGO.

INŠTALATERSTVO 
MARKOVIČ RATOMIR

Izola, Cankarjev drevored 29 
Tel. 65-148

Izvajamo vsa vodovodna
- visoka in nizka gradnja 
intervencije ob okvarah 

Naše dolgoletno delo je 
dokaz kvalitete.

g r a d b e n Iš t
V

Kvalitetno, hitro in poce  
v se  vrste gradbenih i

IZOLA, GORTANOV. 
Tel. 61-733 ali 24-f

U L R I H  & Co.
INŽENIRING, PROIZVODNJA, TRGOVIN 

 RIMSKA G25a, 61000 Ljubljana

Ulrih &. C a  je prvo slovensko privatno P° 
specializirano za restavratorska dela na sporni 
v svoji ponudbi pa ima tudi projektiranje, inZff 
in izvedbo zahtevnejših del na zaščitenih oty  
spomenikih. Strokovnjaki naSega podjetji 
Obali od leta 1991, ko je  bilo podjetje ustil 
izvajali dela pri obnovi Besenghijeve palat 
obnovi objektov v Izoli in sicer na \ 
Ljubljanski, Skladiščni in Smrekarjevi uli(: 
m andrača so gotovo opazili tudi zanim iv i 
montaže opremljanja fasade hiSe na Trgu < 
(sedaj Manziolijev trg) s prtj pripravljeni^ 
nadokenskimi loki, pilastri in fasadnimi v?5 
slike). Tudi restavratorska dela pri obrij, 
Skladiščne I so vzbudila zanim anje pri mir 
dom ačinih in obiskovalcih Izole.



V hodna

S O B O slikarstvo in 
P L E S K A R stvo

SPLOŠNO
ELEKTRIKARSTVO

Korošec Jože
Smrekarjeva 49 Tel. 64-391

Kraševec Branko
Dantejeva 27 Tel. 63-876

Solidno, hitro in poceni 
razrešimo vse elektro težave.

PREPRIČAJTE SE !

Drago Slivečki
IZOLA, IX. korpus 30/3

Hitro in kvalitetno 
opravljamo vsa 

soboslikarska dela.

C erkev  Sv. Dominika

Deset let dela na področju
gradbeništva nam je  prineslo 
veliko novega znanja s po
dročja stavbarstva, novih m e
tod dela ob upoštevanju
izročila preteklih rodov. Vsako 
novo delo je  zato poseben iz 
z iv  Izziv  po usklajevanju
tehniških zakonitosti z  želja
m i naročnika in značilnostmi 
materialov ter izvedbe.
Dolg je  seznam opravljenih 
del na področju: 
obnove stavbne dediščine v
starih mestnih jedrih 
vzdrževanja in razširitve kapa
citet v hotelih Marina, Belve
dere in Žusterna 
novogradenj stanovanjskih hiš 
nadzidav mansardnih stano
vanj

GRADBENIŠTVO
w i i m f è & ì j & z n
dipl.ing.gradbcništ va 
Malija 114, IZOLA

Primorska d im niška k a p a

gradbena dela pri urejanju re
stavracij, disko klubov, trgovin 
in tovarniških hal 
Se poseben izziv  nam 
predstavljajo različne kombina
cije lesa in kamna v končni ob
delavi prostorov 
Nudimo prevzem  vseh gradbe
no obrtniških del s pom očjo  
skupin izkušenih strokovnjakov 
na področju inštalacijskih del. 
Predamo končan in za uporabo 
pripravljen objekt.
To je  tudi za nas trenutek, ki 
nas navdaja s ponosom in zado
voljstvom, da delamo v stroki, 
ki tudi zanamcem pušča trajna 
sporočila in sledove nekega 
časa.

dipl. ing. Dušan Milanič 
in sodelavci
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Komisija za reševanje vprašanj s področja toponomastike je na seji 1. 
aprila (kako nenavaden datum) obravnavala predloge za preimenovanje 
ulic in naselij ter izoblikovala naslednje predloge:
OBSTOJEČE ULICE IN NASELJA PREDLOGI PREIMENOVANJA
1. Skladiščna ulica

2. Ul. Oktobrske revolucije

3. Ul. Salvadora Allendeja

4. Cesta od križišča s Prešernove 
ceste proti Simonovem zalivu

5. Spominski park ”88 dreves”

6. Jagodje

7. Dobrava

8. Livade

Via del Fondaco 
Ulica ob Fontiku

Via Carlo Goldoni 
Ul. Carla Goldonija

Portoroška ulica 
Via Portorose

Tolentinska ulica 
Via Tolentino

Spominski park 
Parco delle rimembranze

Saleto

Loreto

Riconvo

Komisija je predloge posredovala vsem zainteresiranim krajevnim 
skupnostim v obravnavo, glede Kopališke in Leninove ulice pa predlaga, 
da se s preimenovanjem počaka do izdelave ureditvenega načrta ”Pri 
svetilniku” oz. Zazidalnega načrta ”Ob ulici Oktobrske revolucije”, ko naj 
bi istočasno potekala razprava o preimenovanju ulic.

fuoriDOKO
Načrtovali smo jo  že za to Številko 
MAndrača, vendar je  naneslo tako, da je 
naš športni sodelavec pripravil toliko 
gradiva, da ga je  bilo kar za pravo prilogo. 
Zato bomo v naslednji številki (15. maja) 
objavili daljše zapise o veslačih Arga, 
jadralcih Hurje in bližnjem svetovnem 
prvenstvu v jadranju, rokometaših Izole in 
njihovih finančno organizacijskih težavah, 
nogometaših Belvedur Izola in njihovih 
navijačih, odbojkarjih, strelcih in kegljačih. 
Presenečeni boste, koliko stvari se dogaja v 
tem našem majhnem a športno velikem 
mestu.
Pripravljene pa že imamo tudi zapise pred 
letošnjim praznikom pomladi, članek o 
snemanju propagandnega filma o Sloveniji, 
gloso o meji s Koprom itd.
Seveda pa je  še nekaj prostora tudi za vaša 
pisma.. Arivedorči.l

To bi lahko bila najbolj redna rubrika 
našega Mandrača, saj se jih v Izoli 
zgodi vsak dan nič koliko. Za to 
številko smo izbrali tisto, ki se je 
pripetila na predzadnjem zasedanju 
občinske skupščine. Izvršni svet je 
vsem trem  zborom skupščine 
predlagal, da iz sredstev odkupa 
stanovanj najame KREDIT za ureditev 
ceste do Kort, kar je utemeljil tudi s 
tem, da se mesto vse preveč 
mačehovsko obnaša do podeželja. 
Poslanci so glasovali in skoraj soglasno 
podprli predlog izvršnega sveta. Proti 
sta bila le dva poslanca: eden iz Kort in 
drugi od tam  blizu. Strankarska 
pripadnost je bila očitno močnejša od 
strahu pred sovaščani.

T A  I c r a t I C E
S pomočjo PTT podjetja smo uredili raznos 
Mandrača po zakotnih naseljih v občini. 
Odslej ga bo tja prinašal poštar.
Po gradbenih delih sodeč se je turistična sezo
na že začela. Cestarji barvajo cestne oznake, 
Jadranka Vesel v Ljubljanski ulici ruši hišo, 
čiščenja in pleskanja so se lotili pri Dorotu itd. 
Le na kopališču na Svetilniku se nič ne dogaja. 
Parkirišč v mestu že zmanjkuje. Naj ob tem

spomnimo na predlog poslanca G Siljana, da 
bi (po tržaškem vzoru) uredili parkirno hišo v 
stavbi Arga.
O marini danes nismo napisali niti vrstice, saj 
odgovorni čakajo na dogajanja v vladi. Sicer pa 
le končujejo dela na valobranu, kar pomeni, da 
letos marine še ne bo, zagotovo pa bomo imeli 
pred nosom novo, veliko kopališče.
Kopalna sezona se je začela. Po prvih avtomo
bilistih so v mandrač padli tudi nekateri vesel
jaški domačini in gostje.

MANDRAČ je štirinajstdnevnik krajevnih 
skupnosti občine Izola.
Založnik: GRAFFIT d.o.o.
Gl. in odg. urednik: Drago Mislej 
Uredništvo: Neva Zajc, Mirjam Muženič, 
Nataša Benčič, Gianfranco Siljan, Andrej 
Sumenjak, Vlado Ostrouška, Danilo 
Markočič
Preds. časopisnega sveta: Zorka Sosič
Oblikovanje: Davorin Marc
Računalniška priprava: Graffit
Tisk: Tiskarna Piran
Naklada: 6000 izvodov
Cena O SLT, davka nismo oproščeni_____

V Simonovem zalivu bo danes in jutri zelo 
Živo, saj obalni sindikati prirqajo zanimivo 
srečanje ob L maju- mednarodnem 
delavskem prazniku. Oba dneva bodo 
nastopale številne skupine, prvi dan bo bolj 

: generacijsko neopredeljen, drugi dan pa 
izrazito mladostno nastrojen, saj bodo 
nastopile številne znane skupine (Delirium, 
Let 3 M ). Drugi večer bo sploh namenjen 
boju proti vsakršni zasvojenosti mladih. 
Prvi večer pa, jasno, spominu na čase, ko 
je delo še imelo nekaj časti, predvsem pa 
tudi nekaj oblasti. Vstopnine ni.

Istrska vrata 4

LESTVICA NAJBOLJ 
GLEDANIH FILMOV 

APRIL 1992

1. NEW JACK CITY A
2. ROBIN HOOD A
3. NAKED GUN 21/2 K
4. BACKDRAFT A
5. POINT BREAK A
6. HOT SHOTS A
7. RETURN TO THE BLUE 

LAGOON A
& DOC HOLLYWOOD K 
9. BOYZ’N THE HOOD A 
101 DYING YOUNG D
Legenda: A-akcijski, K-komedija, 
G-glasbeni, T-thriller, F- fanta
stika, V-vojni, D-dram a 
Na izposojo več kot 1800 filmov 
Nudimo še audio in video kable, 
prazne kasete, izposojamo TV, vi- 
deoplayerje in kamere.



Bianco che
più bianco si può.
(DM ) Akcija čiščenja Izole je bila 
uspešna - tako kot vsako leto doslej. D ru
gače povedano to pom eni, da sm o sicer 
znosili v kontejnerje in na sm etišče do
ber del kram e iz podstrešij in kleti, 
vendar neobveščeni opazovalec po 
končani akciji zagotovo ne bi ugotovil, 
da se je v m estu zgodilo kaj posebnega, 
še več. Vse kaže, da sm o sicer očistili 
stanovanja in poslovne prostore, ulice in 
trgi pa so ostali takšni kot doslej - polni 
peska in raznega papirja, okrašeni z 
lužam i nafte, ki jo puščajo fušarski cest
ni avtom ehaniki in razbitim i smetnjaki 
vse naokrog.
Zahtevati od delavcev kom unalnega 
podjetja, da storijo več za naše mesto je 
sicer lahko reči. Toda pameten človek 
ve, da bi moral im eti skoraj vsak od nas 
za seboj pom etača, ki bi sproti odstranje
val nesnago, ki jo povzročamo. Najmanj 
kar storim o je, da odvržem o cigaretni 
ogorek na tla, ali pa vse m ogoče stvari 
spuščam o v kanalizacijo in se čudimo, 
kako da je zam ašena.
Komunala je po novem (starem) javno 
podjetje v neposredni ingerenci občinske 
vlade. Ce kom unala slabo dela (to pa 
kljub najbolj k ritičn im  nam enom  ne 
m orem o reči) je za to kriva vlada. Vlada 
ne more skrbeti za smeti, ker ima pa
metnejše opravke, krajani pa se v vse 
skupaj ne mešam o, ker to pač ni naša 
stvar, še dobro, da vsaj zasebniki poskrbi
jo za čistočo v, pred in okoli lastnih lo
kalov. In več ko jih bo, bolj čisto bo naše 
mesto.
Sicer pa: akcija je načelno uspela, le pa

vz

b e l e ž k e
Kaj se dogaja z izolsko tržnico ? Pravzaprav nič posebnega, zgodilo se je le to, 
da so morali branjevci in branjevke po nalogu kom unalnega redarja in 
inšpektorja ter ob podpori direktorja kom unale obrniti stojnice navzven ter 
urediti notranjost. Danes je tržnica morda nekoliko manj "dom ača”, zato pa 
bolj urejena in predvsem ni "obložena” z dostavnimi vozili, z novim hišnim  
redom so se sprijaznili prodajalci z juga in celo Celestina je na koncu 
popustila. Kakorkoli že, vsaj zdi se, da je zavladal nekakšen red, ki se ga 
bom o pač (hoteli ali ne) morali navaditi. Saj sm o hoteli v Evropo?

Direktor komunale je  gotovo človek, ki je  največkrat omenjan, ko steče 
pogovor o čistosti našega mesta. Seveda se tudi sam zaveda, da nikoli ne bo 
najbolj čislana oseba v mestu, saj je  tudi komunala eno od področij na 
katera se vsi spoznamo. Kljub vsemu je  bilo zanimivo slišati, kaj načrtujejo 
za olepšanje našega ”mesta z  nasmehom.”
AKCIJA: Bila je  še kar uspešna, posebej dobro pa so se odrezali prebivalci 
starega mesta, saj smo zvozili na smetišče zelo veliko kontejnerjev 
različnih odpadkov in krame.
UREJANJE MESTA: zdaj se že pripravljamo na turistično sezono in 
urejamo to in ono. Posebej pozorno smo se lotili zelenic in parkov, 
trenutno pa urejamo park pri mandraču, kjer bomo v vodnjaku začasno 
uredili cvetličnjak.
UREJANJE OBALE: za to nismo zadolženi, saj je celotno akcijo, kot 
doslej, prevzel Hidro iz Kopra. Upam, da bodo delo kolikor toliko korektno 
opravili, vse morebitne pripombe pa naslovite kar na njih, saj so za to delo 
dobro plačani.
SMETNJAKI: Tudi m i vemo, da sedanji kovinski smetnjaki niso primerni 
in da so tisti v Piranu (raznobarvni plastični na kolesih) primernejši. 
Seveda pa takšna zamenjava veliko stane in jo  imamo v načrtu šele jeseni. 
V starem delu mesta bomo sedanje 80 litrske kovinske smetnjake tudi m i 
zamenjali s plastičnimi na kolesih (120, 160 in 240 litrov), izven starega 
mesta pa bomo namestili 700 do 900 litrske kontejnerje.
K O Š I zA  O D PA D K E : Plastične koše so nam različni huligani v glavnem 
razbili ali zažgali, zato že montiramo nove, železne. Ti imajo tudi 
pepelnik, tako da bo morda po mestu manj cigaretnih ogorkov.
RS. To je  ta trenutek zanimalo nas. če imate še kakšna vprašanja jih 
zastavite kar osebno. Komunala ima telefon 61-335.

«KAFFI
Pripravljamo" organiziran 

prevoz na koncert v 
Budimpešti
Hi

Informacije v 
papirnici (62-022) 

in v Mandraču (61-139)

KNJIGOVODSKO
FINANČNI

SERVIS

.K O I
Žužek Metka

Dantejeva ulica 
(ob bivši Opremi) 
Tel./Fax. 65-336
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V obdobju inovacij smo Izolani dobili še 
eno. Imenuje se CVETLIČNJAK, kar je 
dejansko skovanka med cvetjem in 
vodnjakom. Inovacijo smo dobili na 
Velikem trgu v parku, ki je bil nekdaj 
predvsem ribiški park. Vodnjak je bil 
včasih samo in zgolj vodnjak, še pred 
tremi štirimi leti pa so v njem (kljub 
zanemarjenosti) plavale ribe.
Na komunali so kar nekaj časa poslušali 
pripombe na to, da je prazen vodnjak 
postajal eno samo odlagališče odpadkov, 
zato so ga (po dogovoru z IS) začasno 
napolnili z zemljo in zdaj bodo vanj 
posadili še cvetje. Za takšen poseg so se 
odločili iz preprostega razloga (tako vsaj 
komunala), ker do sezone in svetovnega 
prvenstva v jadranju ne bi uspeli urediti 
vodnjaka v prejšnji podobi. Živimo v 
upanju, da ima začasnost svoj konec in da 
bodo kdaj ponovno oživeli tudi drugi 
vodnjaki in javne izlivke (beri pipe).

PRETEPačI so otroci
(DM) Pa je zares prišlo tudi do nas. Bili 
smo prepričani, da bo nasilništvo 
ostalo predvsem značilnost večjih mest 
a kaže, da brez tega le ne gre. Sicer so 
pretepi bili od vedno. Tisti srednjih let 
se spominjajo znanih šestdesetih in 
sedemdesetih let ter pretepov na 
koncertih v Arrigoniju ter na raznih 
šagrah. A je šlo v glavnem zaradi 
deklet in za spopade med nasilneži. 
Dandanes je nasilništvo "vrlina”, ki se 
izkazuje nad nedolžnimi mimoidočimi 
sprehajalci, nad mlajšimi in celo 
dekleti. Na postaji milice imajo 
zapisanih kar nekaj imen takšnih 
"junakov”, ki so se spravili na vrstnike, 
v zadnjem času pa celo nad dekleta iz 
doma Gostinske srednje šole. In, da ne 
bi kdo pomislil, da gre le za 
"mladostno razposajenost”. V dveh 
primerih se je takšen napad končal v 
bolnišnici, kdo ve koliko pa je ostalo 
skritih v prestrašenih glavah naših 
someščanov.
Policaji primere obravnavajo (odkrili so 
takorekoč vse napadalce v prijavljenih 
primerih), vendar se zdi, da samo to ne 
bo veliko pomagalo. Dejstvo je, da so 
starši pretepaško nastrojenih 
mladoletnikov branili svoje naslednike, 
ko so policaji potrkali na vrata, med 
temi pa so bili tudi takšni, ki v tem 
našem okolju nekaj veljajo.
Nespametno bi bilo manipulirati z 
imeni, saj na ta način lahko 
onemogočimo kateremu od 
delikventov, da še spregleda svojo 
zmoto. Vedeti pa moramo, da gre za

mladce od 14 - 17 let, ki imajo očitno 
neomejen izhod do zgodnjih jutranjih 
ur in se gibljejo v okoljih, ki jih njihovi 
starši ne bi obiskali niti pod prisilo. 
Kako zares gre dokazuje tudi 
novoletno "zborovanje” na glavnem 
križiš, ki ga je preprečila šele 
okrepljena enota policajev s pendreki 
in lisicami.
Pa še to. Policaji vedo, da razvpiti 
RIBARI v veliki večini niso med 
povzročitelji takšnih nasilnih dejanj, 
zato vabijo predstavnike na pogovor, 
da bi se dogovorili o tem, kako skupaj 
preprečevati nasilje na nogometnem in 
drugih igriščih.
Občanom pa nasvet. Zvečer in posebej 
zgodaj zjutraj pamet v glavo in 
previdnost v noge. In če imate sina 
takšnih let, poglejte včasih kakšne 
vrste zabave si je izbral.

Eni kradejo, drugi jih lovijo. Zaenkrat so ti 
drugi (policaji) še kar uspešni, čeprav imajo 
kadrovske in druge težave. Na uredništvo 
smo dobili naslednji dopis:
Na območju Policijske postaje Izola so bili 
pred časom ukradeni različni predmeti, 
katerih lastniki še niso sporočili odtujitve ali 
je sploh še niso opazili. Gre za naslednje 
predmete:
1. Fotoaparat znamke NOAL, črne barve
2. Nož v črnem etuiju ( na ročaju je vgrajen 
kompas )
3. Digitalna ročna ura z vgrajenim 
termometrom in merilcem zračnega 
pritiska, kitajske izdelave
Lastniki naštetih predmetov naj se javijo na 
PP Izola in prevzamejo odtujene stvari, 
seveda če lahko potrdijo, da so res lastniki le- 
teh. Sicer pa nasvet vsem skupaj: Tudi, ko se 
vam zdi, da ste nekaj izgubili ali založili, 
obvestite o tem za vsak primer še postajo 
milice. Morda pa se bo na kakšen čuden 
način takšen predmet znašel ravno pri njih.

"Smo doživeli povratek fašizma?”, so se pred dnevi spraševali krajani, ki jih 
je pot zanesla m im o trga padlih. Spomenik je bil nam reč "okrašen” s 
kljukastimi križi in marsikdo je pomislil, da gre za dejanje kakšnih 
političnih skrajnežev, kakršnih so še posebej vajeni naši zamejci v Italiji.
K sreči se je kmalu pokazalo, da dejanje ni imelo političnega ozadja (razen 
morda navidezno), saj so policaji ugotovili, da je šlo za mladostno, skoraj 
otroško prcobjestnost. Od kod ravno ideja o kljukastih križih pa je seveda 
stvar, ki jo bo avtor moral prcdcbatirati s starši, pa tudi v šoli bi lahko 
kakšno rekli na ta račun. Med drugim  bi lahko povedali, da je bil ravno boj 
proti fašizmu eno najbolj svetlih obdobij v zgodovini primorskega človeka.

Haugh.
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Tel. 61-403
NK. TO NI ZNANSTVENA FANTASTIKA !
Tako med drugim pri nas z najsodobnejšo opremo 

kontroliramo vid, določamo dioptrijo, svetujemo pri nakupu 
očal in leč ter sploh skrbimo, da bi bil Vaš pogled na svet 

jasnejši in lepši.
Poleg tega pa nudimo tudi vse fotografske storitve. 

Vstopite tudi Vi v svet zdravstvene fantastike!

SVBBt TRGOVINA
ZA OTROKE
IZOLA 
Ljubljanska 25
Lepo je nakupova
ti v bogato založe
ni trgovini. Zato 
smo poskrbeli za 
bogato zalogo po
letne konfekcije za 
najmlajše kupce. 
Seveda pa nima
mo nič proti, če 
pridejo s starši.
Saj veste...
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HOTEL DELFIN  
Tomažičeva 10, Izoi

------------------

MARJAN STARC
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Za isto mizo sta spet stala bivša 
strankarska kolega g.GRAHEK in 
g.FRANTAR. Slednji je nazdravljal 
županu a ne zaradi ponovne strankarske 
ljubezni pač pa ob otvoritvi trgovine, ki je 
v lasti njegovega sina.
Najbolj zanima strankarska polemika teh 
dni je ustanovitev Liste za Izolo. Levičarje 
skrbi razpršitev glasov, desničarje pa 
morebitna prisotnost tržačana 
Checovinija, ki ve, kako je treba take liste 
pripeljati na oblast.
Bogdan Orel je, kljub težavam z marino 
te dni spremljal koprske jadralce na 
regato v Livorno. Očitno ga zapleti ne 
skrbijo preveč, kar se vidi tudi po tem, da 
obe njegovi hčerki jadrata na 
OPTIMISTU.
V časopisju se je ponovno oglasil Franc 
GOUEVSČEK. V zapisu o kulturnem 
amaterizmu je napisal, da je bil ZKO 
nekaj vreden le pred približno petimi leti. 
Seveda ni napisal, da je bilo to takrat, ko 
je bil on na čelu te organizacije (in potem 
odstopljen).
Svetovni popotnik Darko MILAVEC se 
pripravlja na dolgo jadranje po kolumbovi 
poti. Za začetek se pripravlja na 
pomanjkanje tekočine in zato je zmanjšal 
naročila malih točenih s 3 na 2 (piva 
namreč).
Pred dobrim letom so z Lonke nagnali 
kramarje, ker so delali sramoto. Zdaj so 
tam čisto drugi, ki ne delajo sramoto pač 
pa škifo.
Občinska vlada je za boj proti 
narkomaniji namenila 70.000 Sit. 
Zainteresirani so ugotovili, da je tega 
denarja ravno za dobrih 17 doz, kar je pol 
manj kot je dnevna poraba heroina v 
izolski občini.
Predsednik občinske vlade Jože 
ČERNELIČ ne more iz kože 
zdravstvenega in socialnega delavca. 
Razpravo o marini, ki smo jo organizirali 
v Rivieri je zapustil točno ob 8. uri, ker je 
moral dati ”ta malo” spat.
Med tistimi, ki zaradi administrativne 
napake (zamuda) niso dobili državljanstva 
je tudi naš športni dopisnik MLADEN. 
Ko je bilo treba na Škofijah ležati v 
kanalu je bila država do njega bolj 
razumevajoča in ga ni pozabila.
Komisija za topografijo predlaga 
preimenovanje Allendejeve ulice v 
PORTOROŠKO ulico. Predstavljajte si v 
Portorožu hotel IZOLA.
Oddelku za notranje zadeve izolske 
občine grozi razsulo, saj odhajajo skoraj 
vsi delavci. Lahko bi rekli, da ta oddelek 
tarejo NOTRAN1E težave.
Minister JAZBINŠEK je ob obisku v Izoli 
pustil povabljence čakati polnih 45 minut. 
Zato pa je to in še več nadoknadil zvečer 
v gostilni, ko so ga morali čakati, da se je 
pobral proti Ljubljani.

Bližajo se nove volitve in zdaj je čas, da se spomnimo, kaj so nam ob prejšnjih obljubljali 
naši voljeni poslanci. V naslednjih številkah bomo šli od enega do drugega, začenjamo pa s 
tistim, ki je naredil naj-poslansko kariero. Skratka: beseda ni konj.

Kar predstavljajte si:
30 stopinj v senci, vi pa brez pijače  r 
hladilniku.
In ravno takrat pride na obisk vesela 
družba. (\°
Boste lahko postregli odrasle in otroke 
Pri nas boste po grosističnih cenah
napolnili hladilnik z  brezalkoholnimi in  n n  m  ■ m m n '
alkoholnimi napitki. ■
Tudi največjega gostinca se b a j t  m i l o v a n
ne bojimo ! Izola, D an te jeva  2

J  T o l .  e a  —  r a l

Potrebovali boste nov, slovenski potni list, 
vozniško dovoljenje...
Vrhunskie barvne fotografije izdelamo v 
eni uri.
Seveda pa znamo poskrbeti tudi za vaše 
fotografske spomine.
S sodobno tehniko smo še boljši

Cvetličarna
AU LOČITE METULJA OD CVETA ?
KAJ PA EN CVET OD DRUGEGA ?
Saj ni treba. Vaše je, da izberete najlepšega, 
naše pa, da vemo, kako mu je ime.

ODPRTO NON STOP. OB NEDELJAH
OD 8.DO lì.URE
Kristanov trg 4. tel 61 -6 0 6

OQHIDEJA
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&  tel.61-733, A

Stojan Družina obvešča, da 
je že poskrbel za zalogo 

poletne usnjene galanterije 
in priložnostih spominskih 

daril.
Vrhunski izdelki po 

sprejemljivih cenah 
ELEGANT TO ZMORE.
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DOM  JE DRA
Tako. naposled  smo dom ala vsi dobili možnost, da  odkupimo stanovanja ali 

stanovanjske hiše. v katerih živimo. Imeli bom o lasten, čisto svoj dom. K prijetnim 
občutkom  se prej ali slej prikrade skrb za vzdrževanje lastnine, plačila popravil, 
predvsem pa  nas skrbijo škode, ki nenapovedano osušijo žep e  in denarnice.

Vabimo Vas. da  del skrbi odložite na naša ramena. Pripravili smo zavarovalno 
PONUDBO ZA STANOVANJSKE BLOKE. Nam enjena je  skupinskemu zavarovanju 
stanovanjskega objekta. Skupine ločujemo v dve velikosti.- do deset in več kakor deset 
stanovanjskih enot.

S ponudbo prihajajo tudi ugodnosti: 10% popust v primerih, ko je  zavarovanje 
sklenilo več kakor deset stanovanj, in dodatnih 10% pri enkratnem plačilu premije. Na 
trajanje zavarovanja vam bom o kakor običajno odobrili tudi pogodbeni popust. Z 
devizno klavzulo smo zagotovili, da  bodo zavarovalne vsote ohranile vrednost.

In kaj vsebuje ponudba?
Lastniki stanovanj v stanovanjskih blokih lahko v skupinskem paketu sklenejo:

-  požarno zavarovanje bloka ( osnovno in dodatna zavarovanja na I. riziko ). 
gradbeni objekt zavarujemo v ce lo tis ten e  stanovanj skupaj z idealnimi deli.

-  strojelomno zavarovanje ( za več kakor 10 stanovanjskih enot ). s katerimi 
zavarujemo vse skupne stroje, naprave, aparate in instalacije

-  zavarovanje splošne civilne odgovornosti za stanovanjske bloke, v katerih je  
vgrajeno osebno dvigalo

-  zavarovanje splošne civilne odgovornosti ( za  poškodbo ali smrt oseb in 
poškodbo stvari )

Nanizali smo vam osnovne informacije o naši ponudbi, ki povedo le. da  je  
zanimiva in ugodna. Zanesljivo imate že  pripravljenih vrsto vprašanj, na katera vam  
bom o z veseljem odgovorili. Zavrtite telefon in dogovorili se bom o za natančnejša 
pojasnila. Nasvidenje

a g e n t ,  d .0.0.

pooblaščena agencija  
Cankarjev drevored 4. izola 
tel.: 63-677

Adriatic'
zavarovalna družba d.d. 
assicurazioni s.p.a.

V r i  M OR S KA  H R A N IL N IC A

BA
I O P E R

TEL. (066) 38-010

FERRARSKA 10 
(Ogrlica) 

TEL 38-035 
GORTANOV TRG 

(Obrtni dom) 
TEL 21-182

LETNO MESEČNOHRANILNE VLOGE 
avista - na vpogled 126% 6,91%
vezava za 1 mesec 283% 11,63%
vezava za 2 meseca 289% 11,77%
vezava za 3 mesece 292% 11,84%
vezava za 6 mesecev 300% 12,03%
vezava za 12 mesecev 308% 12,21%

TEKOČI RAČUNI
avista - na vpogled 
dovoljen limit na TR 
nedovoljen limit na TR

ŽIRO RAČUNI

126%
292%
391%

......6,91%
11,84%
13,93%

pozitivna stanja “ i m 6,91%
okvirni kredit na 2R 308% 12,21%

KREDITIRANJE OBRTI
kratkoročni krediti najm.334% 12,78%
lombardni krediti- 
kratkoročni- devizna klavz. 30%
Varčevalci lahko od 84. v poslovalnicah vpišejo na 
hranilne knjižice^-mesečne obresti.
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ODGOVOR:
Veliko je bilo odgovorov in vsi 
pravilni. Policaji so s službe
nim vozilom parkirali na 
mestu, ki je rezervirano za in
valide. Izžreban pa je bil Mi
ran Ugrin, Muzčeva 1, 66310 
Izola. Miran, javi se na ured
ništvu!
VPRAŠANJE:
Na fotografiji je hiša, ki je 
dočivela rekordno dolgo ob
navljanje fasade. Kje je ta hiša 
in koliko let so jo obnavljali? 
Odgovore pošljite ali prinesite 
na MAN DRAČ, Veliki trg I, 
do 1. maja.


